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                                                                    PROTOKÓŁ NR LIII/2023 

z obrad LIII sesji Rady Powiatu Nakielskiego 

w dniu 21 czerwca 2023 roku w godz. od 12.00 do 14.08 

w sali konferencyjnej na Przystani Powiat Nakielski w Nakle nad Notecią. 

 

 

Ad. 1/ Otwarcie sesji. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, o godzinie 12.00 otworzył obrady  

LIII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. Powitał radnych i zaproszonych gości. Poinformował, że nad przebiegiem 

obrad sesji pod względem prawnym czuwał będzie pan mecenas Krzysztof Bukowski.  

 

Ad. 2/ Stwierdzenie kworum. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zarządził stwierdzenie kworum. 

Poinformował, że w obradach sesji uczestniczy 20 radnych, w związku z czym Rada jest władna  

do podejmowania uchwał, jak również innych aktów prawnych. 

 

Ad. 3/ Przedstawienie pozostałych punktów porządku obrad. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał pozostałe punkty porządku 

obrad sesji. 

 

4. Przyjęcie protokołu z LII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

5. Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu Powiatu  

w okresie międzysesyjnym.  

6. Stan sanitarny w powiacie nakielskim. 

7. Informacja Powiatowego Inspektora Weterynarii w zakresie wykonywanych zadań. 

8. Rozpatrzenie raportu o stanie powiatu nakielskiego za 2022 rok: 

1) debata; 

2) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Nakielskiego wotum zaufania. 

9. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2022 oraz podjęcie uchwały  

w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu: 

1) sprawozdanie z wykonania budżetu; 

2) opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca sprawozdania z wykonania 

budżetu; 

3) sprawozdanie finansowe powiatu nakielskiego za 2022 rok; 

4) opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu; 

5) uchwała Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium; 

6) opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca wniosku Komisji Rewizyjnej 

w sprawie absolutorium; 
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7) dyskusja; 

8) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Nakielskiego  

za 2022 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Nakielskiego za 2022 rok; 

9) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Nakielskiego z wykonania 

budżetu powiatu za 2022 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umów dzierżawy nieruchomości na okres dłuższy niż 3 lata. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek dodatków  

do wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków przyznawania tych dodatków, 

szczegółowych warunków obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu korzystania z kompleksu boisk ORLIK przy Zespole Szkół  

im. prof. Emila Chroboczka w Szubinie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu korzystania z placu rekreacyjnego z elementami siłowni 

zewnętrznej przy Zespole Szkół Specjalnych w Karnowie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Bydgoskiego 

Obszaru Funkcjonalnego (SUMP BydOF). 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego.  

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Nakielskiego. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Nakielskiego. 

19. Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym interpelacjach  

i zapytaniach radnych. 

20. Wnioski i oświadczenia radnych. 

21. Wolne głosy. 

22. Zakończenie obrad. 

 

 Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy radni mają uwagi  

do porządku obrad LIII sesji Rady Powiatu. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 4/ Przyjęcie protokołu z LII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poinformował, że protokół wyłożony był  

do wglądu w Biurze Rady. Wszyscy radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Zapytał, czy są pytania 

lub uwagi do protokołu z LII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 
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Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie przyjęła protokół z LII sesji Rady 

Powiatu Nakielskiego. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu 

Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, poinformował, że uchwały Rady Powiatu Nakielskiego  

i Zarządu Powiatu zostały zrealizowane lub są w trakcie realizacji. Powiedział, że w okresie międzysesyjnym 

odbyło się 7 posiedzeń Zarządu w dniach: 27 kwietnia; 11, 22, 29 maja; 5, 12 i 21 czerwca 2023 roku. 

Dokumenty we wskazanym zakresie zostały zamieszczone w systemie informatycznym eSesja /informacja  

z wykonania uchwał Rady Powiatu, spis uchwał Zarządu Powiatu oraz sprawozdanie z działalności Zarządu 

Powiatu w okresie międzysesyjnym stanowią załączniki do protokołu sesji/. 

Następnie Starosta Nakielski odczytał część sprawozdania dotyczącą posiedzenia Zarządu Powiatu, które odbyło 

się 21 czerwca 2023 roku.  

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy radni mają pytania lub uwagi 

do sprawozdania pana Starosty. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 6/ Stan sanitarny w powiacie nakielskim. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że nie ma na sali obrad pani 

inspektor Ilony Świstowskiej, ale radni otrzymali materiał na temat stanu sanitarnego powiatu nakielskiego. 

Zapytał, czy radni mają pytania lub uwagi do tego materiału. 

Pan Ryszard Bagnerowski, Radny Rady Powiatu, powiedział, że zbliża się okres wakacyjny, czas 

kąpieli w jeziorach na terenie powiatu. Stwierdził, że pojawiła się informacja na temat jednego znaczącego 

jeziora w powiecie nakielskim, jakim jest jezioro w Wąsoszu. Chodzi o to, że nie ma i nie będzie tam ratownika. 

Pan Radny zapytał, czy jest to prawda. Poprosił o odpowiedź na piśmie. Powiedział, że jest to bardzo poważna 

sprawa. Stwierdził, że jeżeli odpowiedzialny jest za to Urząd Gminy, to tym bardziej należałoby porozmawiać  

i jeżeli nawet trzeba byłoby, to należy wesprzeć to zadanie czy to od strony finansowej, czy organizacyjnej. 

Podkreślił, że mieszkańcy powiatu kąpią się w jeziorze Wąsoskim i ratownik powinien tam być. Jeszcze raz 

zaznaczył, że jest to znaczące jezioro, gdzie kąpią się mieszkańcy z całego powiatu nakielskiego, a nawet spoza 

niego. Zwracając się do Starosty Nakielskiego, poprosił o zainteresowanie się tym tematem.   

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, podziękował panu Radnemu za troskę  

i zabranie głosu. Zaznaczył jednak, że aktualnie omawiają punkt dotyczący stanu sanitarnego powiatu 

nakielskiego, a sprawa ratownika należy do zakresu bezpieczeństwa. Zwrócił uwagę, że za ośrodek, o którym 

mówił pan radny Ryszard Bagnerowski, odpowiada Burmistrz Gminy Szubin i to do niego trzeba byłoby 

zwrócić się z tą sprawą.  
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Pan Ryszard Bagnerowski, Radny Rady Powiatu, powiedział, że to inspekcja sanitarna daje 

zezwolenie na to, że można się kąpać w danym jeziorze. 

Pani Beata Danielewska-Szymczak, Radna Rady Powiatu, powiedziała, że owszem, ale chodzi 

zezwolenie ze względu na stan wody.  

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, oznajmił, iż w związku z pytaniami pana radnego Ryszarda 

Bagnerowskiego, chce poinformować, że na terenie powiatu nakielskiego jest jedno kąpielisko, które jest 

kontrolowane. Stwierdził, że chyba wszyscy o tym wiedzą. Powiedział, że Państwowa Inspekcja Sanitarna  

na bieżąco pobiera próbki wody i dokonuje oceny czy wolno się kąpać, czy nie wolno. To jest ich rola. Pan 

Starosta  zaznaczył, że jeżeli chodzi o ratowników, to nie dotyczy to omawianego właśnie tematu. Jest to kwestia 

związana z bezpieczeństwem na wszystkich kąpieliskach. Stwierdził, że problem braku ratowników nie dotyczy 

tylko kąpieliska w Wąsoszu. Oznajmił, że generalnie Gminy mają problem z pozyskaniem ratowników.  

Powiedział, że wniosek pana radnego Ryszarda Bagnerowskiego zgodnie z kompetencją przekażą Burmistrzowi 

Szubina.  

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Ad. 7/ Informacja Powiatowego Inspektora Weterynarii w zakresie wykonywanych zadań. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że materiał był omawiany  

na posiedzeniach poszczególnych komisji stałych Rady Powiatu Nakielskiego. Poprosił pana Piotra 

Kwiatkowskiego, Powiatowego Inspektora Weterynarii, o zabranie głosu. 

Pan Piotr Kwiatkowski, Powiatowy Inspektor Weterynarii, oświadczył, że chciałby powiedzieć 

kilka słów na temat problemu hodowli trzody chlewnej na własny użytek. Poinformował, że można hodować  

10 świń jednocześnie. Hodowlę należy zgłosić do powiatowego lekarza weterynarii oraz do ARiMR-u. Hodowca 

nie musi prowadzić dokumentacji, ale hodowane świnie nie mogą być sprzedawane innym użytkownikom. 

Powiedział, że na terenie powiatu nakielskiego jest ok. 30 gospodarstw, które hodują do pięciu świń. 

Poinformował, że jeżeli ktoś chce wprowadzić mięso z takiej małej hodowli do obrotu, to musi prowadzić 

dokumentację. Dodał, że dopuszczalne jest trzymanie jednej maciory i sprzedaż prosiąt na terenie gminy,  

w której istnieje hodowla, a także do gminy sąsiedniej. 

Pan Jarosław Warmke, Radny Rady Powiatu, zapytał, czy to prawda, że pojawiła się jakaś nowa 

choroba kotów. 

Pan Piotr Kwiatkowski, Powiatowy Inspektor Weterynarii, odpowiedział, że pojawiły się 

doniesienia w Internecie, że koty padają, ale z głównego inspektoratu nie ma jeszcze żadnej informacji. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

Ad. 8/ Rozpatrzenie raportu o stanie powiatu nakielskiego za 2022 rok: 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poprosił pracownika Wydziału Rozwoju 

Starostwa Powiatowego w Nakle nad Notecią o przedstawienie prezentacji.  
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Pani Jolanta Sitkiewicz-Gwizdała, pracownik Wydziału Rozwoju, omówiła prezentację zawierającą 

najważniejsze informacje, jakie znajdują się w raporcie o stanie powiatu nakielskiego za 2022 rok. 

1) debata; 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, otworzył debatę.  

Pan Mariusz Skoczek, Radny Rady Powiatu, powiedział, że chce podziękować wszystkim 

odpowiedzialnym za przygotowanie raportu za rzetelny, rzeczowy, merytoryczny wkład. Stwierdził, że materiał 

jest bardzo czytelny, przejrzysty i pokazuje różne tendencje, trendy, a także to, co się działo w powiecie  

w ostatnim roku. Powiedział, że zwrócił uwagę na spadek bezrobocia na terenie powiatu, w porównaniu  

z rokiem 2021, oraz na dobre wykorzystanie środków, szczególnie jeżeli chodzi o zadania inwestycyjne. 

Podziękował pani Jolancie Sitkiewicz-Gwizdale za przedstawienie informacji o wykorzystaniu przez Powiat 

środków pozyskanych z różnego rodzaju programów rządowych. Dodał, że to cieszy, choć można odnieść 

wrażenie, że nie wszystkich. Jeszcze raz podziękował za przygotowanie raportu. 

Pan Ryszard Bagnerowski, Radny Rady Powiatu, powiedział, że nie odnosi wrażenia, żeby ktoś był 

niezadowolony. Stwierdził, że uważa, iż trzeba docenić to, że rząd wspiera samorządy, nawet jeżeli rząd przyjął 

taki a nie inny system pomocy. Oświadczył, że cieszy się, że w jego gminie, w jego środowisku też zostało coś 

zrobione. Powiedział, że był członkiem Komisji Administracji Sejmiku Wojewódzkiego, która pełniła funkcję 

doradczą, w jaki sposób wspierać samorządy. Stwierdził, że to samorządy powinny decydować,  

na co przeznaczą środki finansowe z projektów i że nie powinno to być narzucane odgórnie. Dodał,  

że nie ma żadnych wątpliwości co do tego, że powiat zrealizował ze środków rządowych sporo inwestycji  

np. drogowych. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że realizacja zadań, przedstawiona w raporcie 

możliwa była dzięki radnym, bo głosowali za propozycjami. Oświadczył, że wspólnie są gospodarzami tego 

terenu i za to bardzo serdecznie im dziękuje. Podziękował również pracownikom Wydziału Rozwoju  

za przygotowanie raportu. 

Pan Adam Tchórzewski, Radny Rady Powiatu, powiedział, że chciałby się odnieść do słów pana 

radnego Ryszarda Bagnerowskiego. Zapytał, która realizowana przez Powiat inwestycja była według niego 

narzucona przez rząd, bo przecież decyzje o wszystkich inwestycjach, które są w realizacji, były podejmowane 

przez radnych. Zawsze Zarząd decydował, co będzie budowane, co remontowane, jakie inwestycje będą 

podejmowane. Dodał, że uważa, iż słowa pana Radnego Bagnerowskiego są nie na miejscu. Oświadczył, że jest 

radnym już którąś kadencję i nie pamięta, aby tyle pieniędzy było wcześniej przeznaczane na drogi, czy też inne 

inwestycje. Powiedział, że trzeba było zaciągać potężne kredyty, aby drogi wybudować. Dodał,  

że dofinansowanie z Polskiego Ładu to nie jest 50%, lecz 95% i 98%. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zwrócił uwagę radnym, że tematem 

debaty jest raport o stanie powiatu za 2022 rok, a nie szeroko pojęta polityka. Poprosił radnych, aby 

wypowiadali się na temat raportu. 
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Pan Paweł Duda, Radny Rady Powiatu, powiedział, że również chce odnieść się do słów pana 

radnego Ryszarda Bagnerowskiego. Zwrócił się do pana radnego Bagnerowskiego z pytaniem, w jakim celu 

został obniżony PIT i CIT i jak te wartości wyglądały przed i po obniżeniu, aby można się było do nich odnieść. 

Powiedział, że w wielu samorządach wcale tak źle to nie wygląda. Powiedział, że to radni decydują, które 

inwestycje będą wykonywane, a państwo jedynie pomaga. Oświadczył, że w kadencji 2010-2014 wydano  

na inwestycje drogowe w gminie Kcynia ok. 6,5 mln zł, w kadencji 2014-2018 było to 9,5 miliona, natomiast  

w kadencji 2018-2023, przy założeniu, że dwie drogi były robione w jednym projekcie, jest to 25 milionów zł. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zamknął dyskusję. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie udzielenia 

Zarządowi Powiatu Nakielskiego wotum zaufania, która zapisana została w rejestrze uchwał pod  

Nr LIII/352/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik protokołu. 

 

Ad. 9/ Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2022 oraz podjęcie uchwały  

w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu. 

1) sprawozdanie z wykonania budżetu; 

2) opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca sprawozdania  

z wykonania budżetu;  

3) sprawozdanie finansowe powiatu nakielskiego za 2022 rok; 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poprosił o zabranie głosu panią Skarbnik. 

Pani Irena Pilarska, Skarbnik Powiatu, odczytała sentencję uchwały Nr 4/S/2023 Składu 

Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 6 kwietnia 2023 roku w sprawie 

wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Nakielskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Powiatu za 2022 r. wraz z informacją o stanie mienia Powiatu /opinia stanowi załącznik do protokołu sesji/. 

Następnie krótko omówiła najistotniejsze parametry sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2022 rok.  

4) opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu; 

5) uchwała Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium; 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poprosił o zabranie głosu pana Macieja 

Lisowskiego, Członka Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Nakielskiego. 

Pan Maciej Lisowski, Członek Komisji Rewizyjnej, w imieniu Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej pana Jacka Książka odczytał opinię Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Nakielskiego z dnia 16 maja 

2023 roku o wykonaniu budżetu Powiatu Nakielskiego za 2022 rok oraz uchwałę w sprawie wniosku  

o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu nakielskiego za 2022 rok /uchwała wraz z opinią stanowią 

załącznik do protokołu sesji/.  
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6) opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium; 

 Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał sentencję uchwały Nr 9/Kr/2023 

Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Nakielskiego w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Nakielskiego z wykonania 

budżetu za 2022 r. /opinia stanowi załącznik do protokołu sesji/.  

   

7) dyskusja;  

 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

8) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Nakielskiego  

za 2022 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Nakielskiego za 2022 rok;

  

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał projekt uchwały, a następnie 

poddał go pod głosowanie. 

  

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Nakielskiego za 2022 rok wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Powiatu Nakielskiego za 2022 rok, która zapisana została w rejestrze uchwał pod  

Nr LIII/353/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik protokołu. 

 

9) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Nakielskiego  

z wykonania budżetu powiatu za 2022 rok. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał projekt uchwały, a następnie 

poddał go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Zarządu Powiatu Nakielskiego z wykonania budżetu powiatu za 2022 rok, która 

zapisana została w rejestrze uchwał pod Nr LIII/354/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik protokołu. 
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Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, pogratulował Zarządowi Powiatu 

uzyskania absolutorium i życzył dalszej owocnej pracy na rzecz mieszkańców powiatu nakielskiego  

we współpracy z Radą Powiatu. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, w imieniu Zarządu Powiatu Nakielskiego podziękował 

Radnym za udzielenie wotum zaufania i absolutorium oraz zatwierdzenie sprawozdania finansowego Powiatu 

Nakielskiego za 2022 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Nakielskiego za 2022 rok. 

Stwierdził, że tak jak już wcześniej powiedział, jest to zasługa ich wszystkich, ponieważ razem pracują na rzecz 

tego powiatu, razem wypracowują decyzje. Podkreślił, że jakoś potrafią nawiązać wspólny język w tym zakresie. 

Jeszcze raz podziękował wszystkim za udzielenie wotum zaufania i absolutorium za 2022 rok. Zwrócił uwagę, 

że przed nimi jeszcze rok wspólnej pracy. Pan Starosta powiedział, iż myśli, że on również będzie owocny, jak 

poprzednie lata. 

 

Ad. 10/ Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umów dzierżawy nieruchomości na okres dłuższy niż 3 lata. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy nieruchomości  

na okres dłuższy niż 3 lata, która została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr LIII/355/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek 

dodatków do wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków przyznawania tych dodatków, 

szczegółowych warunków obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poinformował Radę o błędzie pisarskim 

w uchwale. Zwrócił uwagę, że po § 1 są kolejno: § 3 i § 4, a powinny być: § 2 i § 3. Zapytał, czy radni mają 

jeszcze jakieś pytania lub uwagi do projektu uchwały. 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 
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Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę  

w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek dodatków do wynagrodzenia nauczycieli  

oraz szczegółowych warunków przyznawania tych dodatków, szczegółowych warunków obliczania  

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość  

i warunki wypłacania nagród, która została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr LIII/356/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12/ Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu korzystania z kompleksu boisk ORLIK przy Zespole 

Szkół im. prof. Emila Chroboczka w Szubinie. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie Regulaminu 

korzystania z kompleksu boisk ORLIK przy Zespole Szkół im. prof. Emila Chroboczka w Szubinie, która 

została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr LIII/357/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 13/ Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu korzystania z placu rekreacyjnego z elementami siłowni 

zewnętrznej przy Zespole Szkół Specjalnych w Karnowie. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie regulaminu 

korzystania z placu rekreacyjnego z elementami siłowni zewnętrznej przy Zespole Szkół Specjalnych  

w Karnowie, która została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr LIII/358/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 14/ Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla 

Bydgoskiego Obszaru Funkcjonalnego (SUMP BydOF). 



Strona 10 z 16 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poinformował, że na sali obrad obecna 

jest pani Paulina Ordon reprezentująca firmę LPW z Katowic. Poprosił ją o zabranie głosu. 

Pani Paulina Ordon, Specjalista ds. Projektów Smart City (LPW Grupa), krótko omówiła proces 

opracowywania Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Bydgoskiego Obszaru Funkcjonalnego, jego 

założenia i najistotniejsze elementy oraz kwestie związane z jego wdrażaniem. Zaznaczyła, że plan ten posłuży 

przede wszystkim do pozyskiwania środków z funduszy europejskich dla ZIT-u, dla całego obszaru 

funkcjonalnego.  

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy radni mają jakieś pytania  

do  tego, o czym mówiła pani Paulina Ordon lub do samego projektu uchwały.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 

Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Bydgoskiego Obszaru Funkcjonalnego (SUMP BydOF), 

która została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr LIII/359/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 15/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu 

nakielskiego.  

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, poinformował, że w dniu 21 czerwca 2023 roku Zarząd 

Powiatu wniósł autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej powiatu nakielskiego oraz autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023 /autopoprawki stanowią załączniki do protokołu sesji/.  

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał projekt uchwały pod głosowanie 

wraz z autopoprawką. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę  

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego, która została zapisana w rejestrze 

uchwał pod Nr LIII/360/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 16/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego  

na rok 2023. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

 Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, o autopoprawce do projektu uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023 poinformował przy okazji omawiania 

autopoprawki do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu 

nakielskiego. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał projekt uchwały pod głosowanie 

wraz z autopoprawką. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023, która została zapisana w rejestrze 

uchwał pod Nr LIII/361/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 17/ Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Nakielskiego. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że pani Skarbnik nabyła prawa emerytalne  

i to odejście na emeryturę jest powodem odwołania ze stanowiska Skarbnika Powiatu Nakielskiego. Zapewnił, 

że innego powodu nie było. Stwierdził, iż treść uchwały musi być taka, jaka Radzie została zaproponowana.  

Pan Starosta powiedział, że już pod koniec ubiegłego roku rozmawiał z panią Skarbnik na ten temat. Stwierdził, 

że wspólnie doszli do wniosku, że najlepszym terminem odejścia będzie czas po rozliczeniu roku 2022. 

Zaznaczył, że to rozliczenie poprzedniego roku nastąpiło właśnie na dzisiejszej sesji. Pan Starosta powiedział,  

iż biorąc pod uwagę, że w lipcu sesja nie jest planowana, uchwała w sprawie odwołania Skarbnika musi być 

podjęta już na tej sesji. Zaznaczył, że odwołanie nastąpi z dniem 27 lipca br. Pan Starosta podziękował pani 

Skarbnik za dotychczasową pracę, za wspólną pracę na rzecz dobra Powiatu Nakielskiego. Poprosił Radę, aby 

przychyliła się do życzenia pani Skarbnik.  

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, również podziękował pani Skarbnik  

za współpracę. Dodał, iż myśli, że jest wyrazicielem podziękowań całej Rady dla pani Skarbnik. Zaznaczył,  

iż przeprasza za ich emocje, które gdzieś tam przy podziale pieniędzy, których nie było, czasem występowały. 

Podziękował pani Skarbnik za jej zaangażowanie, profesjonalizm, za pilnowanie budżetu Powiatu Nakielskiego.  

Pan Przewodniczący życzył pani Skarbnik na tej przyszłej drodze życia przede wszystkim zdrowia, wypoczynku 

i realizowania się w formach, które sama sobie wybierze. Zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania lub 

uwagi do projektu uchwały. 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 
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Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie odwołania 

Skarbnika Powiatu Nakielskiego, która została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr LIII/362/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, dziękując za współpracę, wręczył pani Skarbnik bukiet 

kwiatów.  

Pani Irena Pilarska, Skarbnik Powiatu, podziękowała za prawie 5 lat wspólnej pracy. Stwierdziła,  

że tak jak powiedział pan Przewodniczący, dla niej zaczyna się kolejny etap życia, etap wypoczynku  

i realizowania się w innych tematach. Jeszcze raz podziękowała za współpracę. 

Ad. 18/ Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Nakielskiego. 

 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że życie nie lubi próżni. Stwierdził, że z dniem  

27 lipca muszą mieć nowego skarbnika. Oznajmił, iż w związku z tym, że w lipcu nie jest planowana sesja, 

uchwałę w sprawie powołania nowego Skarbnika muszą podjąć już na tej sesji. Pan Starosta przedstawił krótko 

kandydatkę na stanowisko Skarbnika Powiatu. Powiedział, że kandydatka związana jest z czterema gminami 

powiatu nakielskiego, tj. pochodzi z Paterka, pracowała w Kcyni, obecnie pracuje w Urzędzie Miasta i Gminy 

Mrocza a mieszka na terenie gminy Szubin. Stwierdził, że pani Natalia Zmudzińska pracuje w samorządzie  

od 2010 roku. Od roku 2019 pracuje w Urzędzie Miasta i Gminy w Mroczy. Obecnie jest Skarbnikiem  

w Urzędzie Miasta i Gminy w Mroczy. Zaznaczył, że powołanie na stanowisko Skarbnika Powiatu wejdzie  

w życie dopiero 27 lipca, ponieważ podjęta uprzednio uchwała o odwołaniu Skarbnika Powiatu również wchodzi 

w życie w dniu 27 lipca. Pan Starosta powiedział, że na dzień dzisiejszy mają pewien problem techniczno-

prawny. Zapewnił, iż zostanie on rozwiązany. Zwrócił uwagę, że w Gminie Mrocza nie ma kto podjąć decyzji  

w tym zakresie i skierować stosownego projektu uchwały pod obrady sesji Rady Miejskiej w Mroczy. 

Stwierdził, że obecnie mogą na ten temat rozmawiać tylko z panią Sekretarz. Oznajmił, iż z tego co wie,  

to na przełomie miesiąca będzie osoba kompetentna w tym zakresie, i odpowiednia procedura ostanie wdrożona. 

Pan Starosta poprosił Radę Powiatu Nakielskiego o zatwierdzenie zgłoszonej przez siebie kandydatury  

na skarbnika powiatu.  

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania lub 

uwagi do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał projekt uchwały, a następnie 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie powołania 
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Skarbnika Powiatu Nakielskiego, która została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr LIII/363/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, pogratulował pani Natalii Zmudzińskiej  

i życzył owocnej współpracy na niwie Skarbnika Powiatu.  

Pani Natalia Zmudzińska podziękowała Radnym za podjęcie uchwały o powołaniu jej na stanowisko 

Skarbnika Powiatu Nakielskiego. Stwierdziła, że to obdarzenie jej osoby zaufaniem dużo dla niej znaczy. 

Oznajmiła, iż daje słowo – tutaj zaznaczyła, że danego słowa dotrzymuje – że powierzone zadania będzie 

wykonywała sumiennie z pełnym zaangażowaniem. Powiedziała, iż ma nadzieję, że doświadczenie  

i umiejętności, które zdobyła dotychczas oraz chęć rozwoju spełnią oczekiwania wobec niej.   

Ad. 19/ Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym 

interpelacjach i zapytaniach radnych. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, przedstawił informację o skierowanych w okresie 

międzysesyjnym interpelacjach i zapytaniach radnych /informacja stanowi załącznik do protokołu sesji/. Pan 

Starosta zwrócił uwagę, że w odpowiedzi Zarządu Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy na interpelację pana 

radnego Macieja Boinskiego, dotyczącą kwestii dobudowania kładki dla ruchu pieszo-rowerowego na moście  

w ciągu drogi wojewódzkiej nr 241 przy wjeździe do Nakła nad Notecią od strony Paterka, mowa jest 

o konieczności dołożenia przez Powiat środków na drogę wojewódzką. Stwierdził, że ma na ten temat swoje 

zdanie. 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono.  

Ad. 20/ Wnioski i oświadczenia radnych.  

Żadnych wniosków ani oświadczeń radni nie zgłosili. 

Ad. 21/ Wolne głosy. 

Pani Rozalia Wencel, Radna Rady Powiatu, stwierdziła, że na początku chce podziękować 

Zarządowi Powiatu za pochylenie się nad tematem dodatków do wynagrodzeń dla nauczycieli. Podkreśliła,  

że jest to zawsze „palący” temat. Oznajmiła, iż wiadomo, że jest wiele takich wydatków fizycznych, tzn. kiedy 

remontują, nabywają, zajmują się różnymi rzeczami. Zwróciła uwagę, że edukacja jest czymś nie fizycznym  

i ulotnym. Pani Radna powiedziała, że członkowie Komisji Edukacji, Promocji i Sportu doskonale wiedzą  

z jakim zaangażowaniem i poświęceniem nauczyciele niosą swój kaganek oświaty. Dodała, iż myśli,  

że niejednokrotnie doświadczali tego zaangażowania i wkładu pracy. Zaznaczyła, że zawsze będą orędownikami 

docenienia tejże pracy na każdym z wymienionych etapów. Pani radna Rozalia Wencel jeszcze raz podziękowała 

za pochylenie nad tematem. Stwierdziła, że w przyszłości będzie optować za pogłębieniem tej tematyki. 

Powiedziała, że chce zwrócić uwagę na wspieranie różnego rodzaju projektów edukacyjnych, które realizują 

poszczególne szkoły. Podkreśliła, że często jest tam wymagany tzw. wkład własny. Pani Radna poprosiła  

na przyszłość, aby w zamyśle posiadać takie działania, które wesprą takie projekty, ponieważ one dają 
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możliwość rozwoju młodzieży, realizowania różnych celów oświatowych. Zaznaczyła, że jest to również 

promocja Powiatu i stworzenie możliwości pozostania młodzieży w ciekawych szkołach i placówkach, które 

posiada Powiat Nakielski, a nie zmianie miejsca edukacji i wyjazdu do innych miast poza terenem powiatu 

nakielskiego. Pani radna Rozalia Wencel w związku ze zbliżającymi się wakacjami, w imieniu swoim oraz 

Komisji Edukacji, Promocji i Sportu, życzyła udanego wypoczynku uczniom oraz nauczycielom. Podkreśliła,  

że dla wielu nauczycieli to nie jest jednak jeszcze koniec ich pracy, ponieważ na początku lipca odbywają się 

nabory do szkół. W związku z tym życzyła wszystkim szkołom dobrego naboru.  

Pan Mariusz Skoczek, Radny Rady Powiatu, zapytał, na jakim etapie jest budowa Centrum 

Archiwizacji i Cyfryzacji w Nakle nad Notecią. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że  wszystko odbywa się zgodnie z terminami 

wskazanymi w podpisanym porozumieniu. Stwierdził, że realizacja tego zadania nastąpi zgonie z tym co sobie 

założyli.  

Pan Marek Kornalewicz, Radny Rady Powiatu, powiedział, że w ostatnich latach na terenie powiatu 

nakielskiego powstało wiele nowych dróg. Stwierdził, że bardzo podniósł się komfort życia mieszkańców. 

Zwrócił jednak uwagę, że na komfort życia mieszkańców wpływają również sprawy drobne, a nawet bardzo 

drobne. Oznajmił, że ma tutaj namyśli nieszczęsne zapadlisko na drodze powiatowej w Turze (chodzi o miejsce 

na wysokości posesji nr 34 przy ul. Bydgoskiej, tj. naprzeciwko ośrodka zdrowia). Pan Radny powiedział,  

że od wielu lat zarówno mieszkańcy jak i on monitują o naprawienie tego zapadliska, ponieważ jest ono bardzo 

uciążliwe. Pan radny Marek Kornalewicz zapytał pana Starostę, jaki jest problem, że przez tyle lat ta sprawa nie 

została załatwiona. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że pan Radny go zaskoczył, ponieważ rozmawiali 

na ten temat 3 lub 4 miesiące temu. Stwierdził, iż wie, że mieli się tam udać przedstawiciele Zarządu Dróg 

Powiatowych w Nakle nad Notecią, aby na miejscu zobaczyć jak to wygląda. Pan Starosta oznajmił, iż myślał, 

że jest to już zrobione i nie ma tematu. Podkreślił, iż wobec takiego stanu rzeczy, widzi, że temat jest nadal 

aktualny i trzeba będzie zmobilizować odpowiednie służby Zarządu Dróg Powiatowych. 

 Pan Paweł Duda, Radny Rady Powiatu, powiedział, że ma dwie sprawy. Stwierdził, iż przede 

wszystkim chce podziękować za rzetelną odpowiedź na swoją interpelację złożoną w sprawie inwestycji 

drogowych prowadzonych na terenie gminy Kcynia w poszczególnych kadencjach. Zwrócił uwagę, że były tam 

konkretne wyliczenia, co też przydało się w dyskusji z panem radnym Ryszardem Bagnerowskim. Oznajmił,  

iż biorąc pod uwagę, że jest to potężny wzrost, chciałby wszystkim radnym podziękować, że podnosili rękę  

za tym, aby te pieniądze były przekazywane na remonty dróg i chodników na terenie gminy Kcynia, które sami 

sobie wybrali. Pan radny Paweł Duda powiedział, iż ma jeszcze pytanie. Zwracając się do pana Starosty, zwrócił 

uwagę, że 5 czerwca 2023 roku Zarząd Powiatu podtrzymał wolę nabycia w drodze umowy darowizny 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kcynia, położonej w obrębie Sipiory. Zaznaczył, że ten temat był 

już poruszany na ostatnim posiedzeniu Rady Powiatu. Przypomniał, że jest to sprawa przejęcia budynku po byłej 

szkole w Sipiorach w celu utworzenia placówki opiekuńczo-wychowawczej. Pan Radny zapytał, na jakim etapie 

jest na dzień dzisiejszy sprawa dotycząca uzyskania zgody Wojewody na prowadzenie tego typu placówki oraz 

uzyskania pozytywnej opinii Rzecznika Praw Dziecka. Zwrócił uwagę, że w tej sprawie jest mowa  
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o dofinansowaniu zadania przez Urząd Marszałkowski w kwocie prawie 5 mln zł. Pan radny Paweł Duda 

zapytał, na jakim etapie są dzisiaj, aby te dwa dokumenty i dofinansowanie pozyskać.   

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, iż informował, że Zarząd Powiatu w dniu 

dzisiejszym podjął uchwałę o przejęciu nieruchomości w Sipiorach. Podkreślił, że nie rezygnują z utworzenia 

tam placówki opiekuńczo-wychowawczej. Stwierdził, iż biorąc pod uwagę to, że jest bardzo krótki okres czasu 

na realizację zadania w ramach zapowiadanego konkursu (rozliczenie musi nastąpić do końca bieżącego roku), 

będą szukali innych środków zewnętrznych. Podkreślił, że w zasadzie realizacja w tym roku jest nierealna. Pan 

Starosta powiedział, że będą szukać jakichś źródeł finansowania, aby można było to zadanie rozpocząć  

w przyszłym roku. Stwierdził, że w najbliższym czasie ma pojawić się nowy konkurs z Polskiego Ładu  

i zobaczą, czy będzie można z tego skorzystać w tym przypadku. Oznajmił, iż będą się zastanawiali kiedy  

to zrobić, w związku z tym w dniu dzisiejszym nie poda terminu. Podkreślił, iż na dzień dzisiejszy pewne jest to, 

że Powiat przejmuje tę nieruchomość na wskazany w uchwale cel. Jeszcze raz zaznaczył, że na pewno realizacja 

zadania nie rozpocznie się w tym roku. Pan Starosta nadmienił, iż pierwotnie zakładali, że realizacja nastąpi  

na zasadzie „Zaprojektuj i wybuduj”, ale okazało się, że nie ma takiej możliwości. Najpierw musi być wykonany 

projekt, a dopiero później może nastąpić realizacja zadania. Oznajmił, że będą szukali środków. Może uda się  

je pozyskać z Polskiego Ładu lub w ramach innych konkursów, być może z KPO. 

 Pani Rozalia Wencel, Radna Rady Powiatu, nawiązała do wcześniej złożonej interpelacji, na którą 

otrzymała odpowiedź. Powiedziała, że chodzi o tąpnięcia w drodze powiatowej nr 1150C, jadąc od strony 

Olszewki, tj. od rozjazdu przy Krzyżu Świętym w stronę Nakła nad Notecią. Stwierdziła, że są tam takie długie 

tąpnięcia, co przy mijaniu się pojazdów stanowi rzeczywiście spore wyzwanie, zwłaszcza gdy mocno pada 

deszcz i jest to zalane (wówczas nie widać tych tąpnięć, co powoduje takie olbrzymie wahnięcia w trakcie jazdy 

samochodem). Pani Radna powiedziała, iż otrzymała informację, że będą one uzupełnione masą bitumiczną przy 

sprzyjających warunkach atmosferycznych. Zaznaczyła, że na pewno ulżyłoby to wszystkim jadącym. Pani 

radna Rozalia Wencel poprosiła, aby porozmawiać jeszcze na ten temat z Zarządem Dróg Powiatowych. 

Zapytała, czy to jest już ten moment na to, aby jakoś załatać te ubytki, czy może jeszcze na coś czekają.   

Pan Ryszard Bagnerowski, Radny Rady Powiatu, zwrócił uwagę, że przy poprzednim jego 

wystąpieniu pan Przewodniczący zasugerował, że nie dotyczy ono tematu, który był rozpatrywany przez Radę  

i uprzedził, że może przerwać dyskusję. Pan Radny stwierdził, iż w związku z tym poczekał na odpowiedni 

moment. Oznajmił, że nawet nie miał zamiaru tego robić, ale Radni albo nie zrozumieli jego wypowiedzi, albo 

celowo mogli ją w taki sposób przekazać, że jest przeciwnikiem dofinansowania dla jego gminy, a szczególnie 

powiatu. Pan radny Ryszard Bagnerowski powiedział, że był radnym już na początku lat 90-tych. Stwierdził,  

iż wie jak było wtedy z inwestycjami. Zaznaczył, że ten system samorządowy dopiero był wprowadzany. 

Inwestycje trzeba było realizować i trzeba było się prosić o to w ministerstwie czy w innych jednostkach 

organizacyjnych rządu. Jeszcze raz podkreślił, iż w tamtym czasie był radnym – startował w ramach Komitetu 

Obywatelskiego „Solidarność”. Oznajmił, że o demokracji mówili tam bardzo mocno. Pan Radny powiedział, 

 iż miał w swej wypowiedzi na myśli to, iż nie chce, aby wróciło to, co było kiedyś – chodzi o system 

przekazywania pieniędzy. Stwierdził, że nie mówi takim językiem jak tu pani Skarbnik, czy może pan Burmistrz, 

ale jak samorządowcy ogólnie. Poprosił, aby to przyjąć. Podkreślił, że w większości samorządowcy mówią,  

że  woleliby ten system dochodów, w którym jednostki samorządu terytorialnego mają stosowny udział  

w podatkach PIT i CIT (w 2019 roku udział ten był podwyższony). Oznajmił, że nie wie dokładne ile, ale  
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w każdym roku tracą pewne pieniądze. Po prostu nie jest ich tyle, ile otrzymywaliby, gdyby utrzymana była 

tamta forma przekazywania subwencji do powiatu. Pan radny Ryszard Bagnerowski powiedział, że tylko  

o to mu chodziło. Jeszcze raz podkreślił, że on to widzi inaczej i wiele osób widzi to inaczej. Stwierdził,  

że byłoby dobrze gdyby samorządy miały co roku zwiększane dochody, tak jak to szło do 2019 roku. Zwrócił 

uwagę, że nie wymieniał tutaj PRL-u, lecz lata 90-te, gdzie był taki system i ten system jest podobny. Pan Radny 

powiedział, że jest zadowolony, że samorządy otrzymują pieniądze na inwestycje. Stwierdził, że nie dziękuje, 

ponieważ uważa, że ten system jest bardziej … . Oznajmił, że może nie powinien tego mówić, ale być może 

każdy z tych przywódców powinien być dobrze doceniony w rządzie, to może czasem coś będzie lepiej. Pan 

radny Ryszard Bagnerowski, powiedział, że był na spotkaniu, na którym był pan poseł Schreiber. Zaznaczył,  

że to o czym mówi dzisiaj, również przekazywał na tym spotkaniu. Jeszcze raz podkreślił, że o to mu chodzi  

i ciągle będzie o tym mówił, ponieważ pamięta ten system, o którym można powiedzieć „szanujący się 

nawzajem”.   

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, podsumowując temat, powiedział,  

że system systemem, ale najważniejsze, aby samorząd miał środki na realizację zadań, których oczekują 

mieszkańcy. To jest podstawa do tego, aby właśnie te środki posiadać. Pan Przewodniczący poinformował Radę, 

że wpłynął wniosek dotyczący linii kolejowej nr 281. Stwierdził, iż Radni otrzymali go w formie elektronicznej 

w Informatorze eSesji wraz z całą korespondencją w tej sprawie. Zaznaczył, że pan Starosta przesłał  

do Departamentu Kolejnictwa Ministerstwa Infrastruktury wypełniony formularz konsultacyjny projektu  

Krajowego Programu Kolejowego do 2030 roku (chodzi o prace na linii kolejowej nr 281 na odcinku Gniezno-

Chojnice). Jeszcze raz podkreślił, że całość korespondencji w tej sprawie Radni otrzymali w formie 

elektronicznej w Informatorze eSesji. Na koniec pan Przewodniczący dołączył się do życzeń, które w związku  

z rozpoczynającymi się letnimi wakacjami złożyła Przewodnicząca Komisji Edukacji, Promocji i Sportu pani 

Rozalia Wencel. Zaznaczył, że życzenia słonecznych, a przede wszystkim słonecznych wakacji składają 

wszystkim w imieniu całego samorządu powiatowego.   

Więcej wolnych głosów nie zgłoszono. 

Ad. 22/ Zakończenie obrad.  

 Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, podziękował radnym oraz gościom  

za udział w sesji i zakończył obrady. 
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